
Zápis č. 20

ze zasedání Výboru pro rozvoj cestovního ruchu

Zastupitelstva Olomouckého kraje

ze dne 10. dubna 2012

Přítomni: Nepřítomni:

Ing. Vladimír Mikulec - předseda RNDr. Jan Holpuch, PhD.

PhDr. Eva Baslerová Bc. Petr Krňávek

PhDr. Petr Hanuška Bc. Miroslav Petřík

Karol Chwistek Omluveni:

RNDr. Ivan Marek Ing. Miroslav Kopřiva, CSc.

Ing. Zdeňka Riedlová Ing. Halina Kotíková, Ph.D.

Iveta Slámová Ing. Lubomír Žmolík

Bc. Pavel Šoltys, DiS. Tajemník výboru:

Bc. Lucie Tesařová Alena Křetínská

Miroslava Vlčková Hosté:

Zdeněk Zerzáň PhDr. Jan Závěšický

Mgr. Djamila Bekhedda

Bc. Hedvika Dostálová

Mgr. Radek Stojan

Program:

1. Kontrola usnesení 

2. Plnění  Akčního  plánu  Programu  rozvoje  cestovního  ruchu  Olomouckého  kraje
(informace za rok 2011 ve stavu k 31. 12. 2011)

3. Vyhodnocení návštěvnosti Olomouckého kraje za rok 2011

4. Projekt „Značení kulturních a turistických cílů v Olomouckém kraji – III. etapa“

5. Různé

Zápis:
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1. Kontrola usnesení

Alena  Křetínská  ke  kontrole  usnesení  z minulého  jednání  Výboru  uvedla,  že
finanční příspěvky z rozpočtu Olomouckého kraje pro Turistická informační centra
na  území  Olomouckého  kraje  na  rok  2012  projednala  na  své  schůzi  Rada
Olomouckého kraje dne 3. 4. 2012, v rámci své kompetence schválila poskytnutí
finančních  příspěvků  pro  vybrané  žadatele  a  doporučila  Zastupitelstvu
Olomouckého  kraje  schválit  poskytnutí  finančních  příspěvků  pro  další  vybrané
žadatele. Ostatní body z minulého jednání byly vzaty pouze na vědomí.

Výbor bere na vědomí informace k tomuto bodu jednání.

2. Plnění Akčního plánu Programu rozvoje cestovního ruchu Olomouckého kraje
(informace za rok 2011 ve stavu k 31. 12. 2011)

Alena Křetínská uvedla, že oddělení cestovního ruchu každoročně předkládá Radě
Olomouckého  kraje  vyhodnocení  Akčního  plánu  Programu  rozvoje  cestovního
ruchu  Olomouckého  kraje,  který  je  rozdělen  do  18  aktivit.  Členové  Výboru  byli
obeznámeni s plněným jednotlivých aktivit. Součástí zprávy pro Radu Olomouckého
kraje  je  také přehled  dalších  výdajů  Olomouckého  kraje,  které  mají  dopad  na
cestovní  ruch,  např.  na  obnovu  památek,  veřejných  prostranství,  pořádání
kulturních  akcí  apod.  Od  roku  2008  je  každoročně  rozvoj  cestovního  ruchu
podpořen částkou ve výši cca 90 – 100 mil. Kč.

RNDr. Ivan Marek vznesl dotaz, zda bude realizována aktivita č. 18 Akčního plánu -
revize současné organizace cestovního ruchu v rámci Olomouckého kraje a návrh
jejího fungování do budoucna. Rovněž podotkl, že ho zarazila cena zpracování této
revize ve výši 1 mil. Kč.

Alena Křetínská uvedla, že velmi důležitým faktorem u této aktivity bude další vývoj
ohledně připravovaného zákona o cestovním ruchu, který by měl jasně vymezit role
všech  aktérů  v organizaci  cestovního  ruchu.  Z tohoto  důvodu  se  předpokládá
provedení analýzy současné organizace cestovního ruchu jen v rámci aktualizace
Programu rozvoje cestovního ruchu na další období (2014 – 2020).

Výbor bere na vědomí informace k tomuto bodu jednání.

3. Vyhodnocení návštěvnosti Olomouckého kraje za rok 2011

Bc. Hedvika Dostálová podala informaci k tomuto materiálu, který obsahuje přehled
počtu  hostů,  počtu  přenocování  a  návštěvnosti  turistických  cílů.  V roce  2011
pokračoval  mírný  nárůst  návštěvníků  Olomouckého  kraje,  který  započal  v roce
2010.  V hromadných  ubytovacích  zařízeních  se  v kraji  ubytovalo  téměř  386  tis.
hostů, což je o 2,2 % více než v předcházejícím roce. U počtu přenocování došlo
k nárůstu  o  1,9%.  Počet  návštěvníků  je  pak  v poměru  78%  domácích  a  22%
zahraničních, u počtu přenocování je poměr 88% domácí a 12% zahraniční. Hlavní
zahraniční  cílové  trhy  zůstávají  stejné  jako  v předchozích  letech  –  Německo,
Polsko,  Slovensko,  Ukrajina  a Rusko.  Dále  okomentovala  statistiky za  samotné
město Olomouc, kde je poměr domácích a zahraničních návštěvníků 1:1. Pozitivní
byl nárůst počtu návštěvníků v lázeňských zařízeních a také nárůst počtu kongresů.
Na závěr zmínila návštěvnost jednotlivých turistických cílů.

Ing. Vladimír Mikulec uvedl,  že se ve statistikách pozitivním způsobem projevují
investice do turistické infrastruktury z Regionálního operačního programu. Je třeba
však tyto investice dotáhnout do konce a využít ještě dalších připravovaných výzev.
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PhDr. Jan Závěšický zmínil  problematiku získávání  statistických údajů ze strany
ČSÚ,  který  sleduje  ubytovací  zařízení  až  od  určité  kapacity,  což  může  mít
konkrétně  v případě  Jeseníků  negativní  dopad  na  výsledky  statistik.  I  přes  tyto
nedostatky  ve  sběru  statistických  dat,  došlo  v  turistickém  regionu  Jeseníky  v
loňském roce k nárůstu počtu návštěvníků o 6,5%.

Bc. Hedvika Dostálová upozornila na fakt, že v konečných číslech může ještě dojít
k drobným úpravám vzhledem k tomu, že ČSÚ vždy dělá revize a statické údaje
v průběhu roku ještě upravuje.

Alena Křetínská zmínila informaci, že ČSÚ si je vědom nedostatků při zpracovaní
statických údajů v oblasti cestovního ruchu a v průběhu letošního roku doplní do
svých databází cca 500 ubytovacích zařízení v rámci České republiky. ČSÚ rovněž
vyzval informační centra, aby aktualizovali seznam ubytovacích zařízení.

RNDr. Ivan Marek také potvrdil,  že ČSÚ výsledky svých statistik v průběhu roku
reviduje, většinou směrem dolů a s ohledem na systém sběru statistických údajů je
třeba brát tato čísla s nadhledem. Poděkoval rovněž oddělení cestovního ruchu za
výborně zpracovaný materiál k vyhodnocení návštěvnosti Olomouckého kraje.

Výbor bere na vědomí informace k tomuto bodu jednání.

4. Projekt „Značení kulturních a turistických cílů v Olomouckém kraji – III. etapa“

Mgr. Radek Stojan uvedl, že tento materiál byl projednán na minulém zasedání, na
kterém byli  členové  Výboru  vyzváni  ke sdělení  svých  připomínek  k navrženému
seznamu cílů pro označení. Členové Výboru a také zástupci Jeseníky – Sdružení
cestovního ruchu a Střední Morava – Sdružení cestovního ruchu své připomínky
zaslali  ve  stanoveném termínu  a  aktualizovaný  přehled  cílů  byl  členům Výboru
odeslán v předstihu.

Ing.  Zdeňka  Riedlová upozornila,  že  v seznamu  chybí  Muzeum  silnic  ve
Vikýřovicích, na což upozornila již při minulém zasedání.

Mgr. Radek Stojan uvedl, že tento cíl bude do seznamu doplněn.

Členové Výboru již neměli k navrženému seznamu další připomínky.

Výbor bere na vědomí informace k tomuto bodu jednání.

5. Různé

Zdeněk Zerzáň poukázal  na špatnou situaci  v údržbě lyžařských běžeckých tras
v oblasti Skřítku v uplynulé zimní sezóně, která byla dle jeho informací kritizována
ze strany veřejnosti. V minulých sezónách byla údržba tras v této oblasti zajištěna
rolbou,  která  je  momentálně  v oblasti  nového  lyžařského  areálu  v  Koutech  nad
Desnou. 

Ing. Vladimír Mikulec uvedl,  že i  on zaznamenal  tyto  negativní  ohlasy.  Dle jeho
názoru  je  třeba  udělat  rozbor  údržby  lyžařských  běžeckých  tras  po  ukončené
sezóně a  následně  vyvolat  jednání  s vedením kraje  ohledně využitelnosti  roleb,
které jsou v majetku kraje.

PhDr. Jan Závěšický doplnil, že letošní sezóna byla do značné míry provizorní. Po
jejím ukončení dojde k vyhodnocení údržby a jednání se všemi zainteresovanými
subjekty tak, aby se v příštím roce předešlo obdobným problémům.

Bc. Hedvika Dostálová seznámila členy Výboru s podrobnostmi k veletrhu Region
Tour Expo Trenčín 2012, o kterém byli informováni na minulém zasedání Výboru
z hlediska jejich možné účasti na tomto veletrhu.

Strana 3 (celkem 4)



Nikdo z členů Výboru o účast na veletrhu neprojevil zájem.

Ing. Vladimír Mikulec požádal o prověření řešení požadavku podnikatelů z oblasti
Staroměstska o zajištění údržby komunikace na Kladské sedlo na polském území,
který přednesl na zasedání Výboru dne 19. 4. 2011 v rámci Různého.

Členové Výboru se na zasedání  Výboru dne 19. 4.  2011 shodli,  že Jeseníky –
Sdružení cestovního ruchu napíše v této věci dopis  hejtmanovi Olomouckého kraje,
Ing.  Martinovi  Tesaříkovi,  aby mohlo být  následně zahájeno oficiální  jednání  na
úrovni Olomouckého kraje a Opolského vojvodství.

Tento požadavek bude projednán na příštím zasedání Výboru.

Alena Křetínská pozvala členy Výboru na tiskovou konferenci, která se uskuteční
v rámci projektu „Marketingové aktivity Olomouckého kraje II“. Tisková konference
se uskuteční dne 18. 4. 2012 v Arcibiskupském paláci v Olomouci a budou na ni
mimo jiné představeny novinky pro nadcházející turistickou sezónu.

RNDr. Ivan Marek požádal o informaci v jakém stádiu je Studie řešení digitalizace
Olomouc  region  Card  a  také  proč  Výbor  nedostal  k dispozici  Studii  řešení
jednotného odbavovacího systému turistického regionu Jeseníky. Dle jeho názoru
je posláním Výboru řešit  a připomínkovat strategické materiály a proto nerozumí
tomu, proč nebyla tato studie Výboru předložena.

Alena  Křetínská  uvedla,  že  Studie  řešení  jednotného  odbavovacího  systému
turistického regionu Jeseníky byla oddělení cestovního ruchu Kanceláře hejtmana
předložena  k připomínkování  až  na  naši  vlastní  žádost  v její  konečné  fázi
zpracování a tudíž již nebyl prostor na další projednání ve Výboru z důvodu termínu
jejího dokončení v závěru loňského roku. Projednání studie bude součástí jednání
Výboru dne 15. 5. 2012.

RNDr. Ivan Marek rovněž znovuotevřel otázku absenci radního pro cestovní ruch
v Olomouckém  kraji.  Uvedl,  že  tento  požadavek  je  již  z předchozího  volebního
období.

Ing.  Vladimír  Mikulec  s tímto  názorem  souhlasil  a  v  této souvislosti  s končícím
volebním obdobím požádal o předložení materiálu, který by tuto problematiku řešil.
Zmíněný materiál může poté sloužit i pro politické strany, aby se za něj postavily.

Alena  Křetínská  uvedla,  že  bude  zpracován  materiál  k vyhodnocení  činnosti
Výboru,  který  bude  obsahovat  i  zmíněnou  problematiku  a  otázku  fungování
Pracovní skupiny pro destinační řízení.

Příští zasedání Výboru pro rozvoj cestovního ruchu se uskuteční dne 15. 5. 2012.

V Olomouci dne 23. 4. 2012
Zapsal: Mgr. Radek Stojan

……………………………….
Ing. Vladimír Mikulec

předseda Výboru
Přílohy: Prezenční listina
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